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Besvarelse af spørgsmål nr. 204 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 204 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 23. oktober 2023. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Betina Kastbjerg (DD). 
 
 
 
Peter Hummelgaard 

/ 
Thomas Nicolai Seremet 

  

   
   
Folketinget  
Retsudvalget 
Christiansborg 
1240 København K 
DK Danmark  
  
   
   
 

 

Dato: 5. januar 2024 
Kontor: Økonomikontoret 
Sagsbeh: Emma Saugmandsgaard 

Øe 
Sagsnr.: 2023-07946 
Dok.: 3029760 

Slotsholmsgade 10
1216 København K.

T +45 7226 8400

www.justitsministeriet.dk
jm@jm.dk

Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 204

Retsudvalget 2023-24Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 207

Retsudvalget 2023-24



 

 Side 2/2 

 
Spørgsmål nr. 204 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren redegøre for, hvordan ressourcerne til mandskab 
mv. fordeler sig hos politiet i forhold til de opgaver, som politiet 
er pålagt at løse?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 
 

”Rigspolitiet forstår spørgsmålet således, at der spørges ind til 
politiets ressourceanvendelse i form af politiårsværk anvendt til 
politiets formål, herunder tryghed, sikkerhed og opretholdelse 
af fred og orden i samfundet. Politiet skal fremme dette formål 
gennem forebyggende, hjælpende og håndhævende 
virksomhed. Rigspolitiet kan hertil oplyse, at politiets 
ressourcer til enhver tid anvendes og allokeres derhen, hvor 
opgaverne er, ud fra det til enhver tid gældende 
sikkerhedsbillede og trusselniveau. Det er endvidere en prioritet 
for Rigspolitiet at sikre, at der er lokalt handlerum til at træffe 
de mest hensigtsmæssige beslutninger og prioriteter ud fra de 
lokale forhold. 
 
Politiet varetager aktuelt en række meropgaver, som samlet 
medfører et stort ressourcetræk i politiet. Dette drejer sig for det 
første om bevogtningsopgaver, som blev delvist varetaget af 
Forsvaret, frem til krigen i Ukraine brød ud. Det er den 2. 
december 2023 meldt ud, at Forsvaret genoptager bistanden til 
dele af bevogtningsopgaverne, mens politiet fortsat varetager en 
række bevogtningsopgaver. For det andet drejer det sig om 
arrestanttransporter med et lavt trusselsniveau, som varetages på 
vegne af kriminalforsorgen pga. kriminalforsorgens aktuelle 
personalesituation. Meropgaverne har bl.a. været håndteret ved 
forlængelse af praktikforløb på politiuddannelsen, midlertidig 
ansættelse af pensionerede betjente og civile medarbejdere til 
opgaveløsning samt overarbejde. Der har i tillæg hertil være 
behov for omprioritering af politiets ressourcer.” 
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